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سایپا تهران – شهداب 
یزد، ساعت 15

فولاد سیرجان ایرانیان 
– هورسان رامسر، 
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ایفاسرام اردکان 
– شهرداری گنبد 
کاووس، ساعت 16
مس رفسنجان – 
طبیعت، ساعت 16

پاس گرگان – نیان 
الکترونیک خراسان، 

ساعت 16
گیتی پسند اصفهان 
– شهرداری ارومیه، 

ساعت 16:20
پیکان تهران – چادرملو 

اردکان، ساعت 18

ZOOM

 بازگشت معروف 
به تیم ملی والیبال

شاید هیچ وقت!
بـــا اســـتعفای بهـــروز عطایـــی از 
ســـرمربیگری تیـــم ملـــی والیبـــال، 
فدراســـیون والیبـــال مذاکـــرات 
خـــود را بـــا تعـــدادی از مربیـــان 
مطـــرح خارجـــی آغـــاز کـــرد تـــا 
شـــاید بتـــوان از کمتریـــن شـــانس 
ممکـــن بـــرای صعـــود بـــه المپیـــک 
اســـتفاده شـــود. محمدرضـــا 
داورزنـــی هـــم تـــاش می کنـــد 
عـــاوه بـــر جـــذب مربـــی خارجـــی، 
لیبـــال  ا نســـیل و ز همـــه پتا ا
ایـــران اســـتفاده شـــود. او در 
گفت وگویـــی کـــه چنـــدی پیـــش 
داشـــت تلویحـــاً بـــه موضـــوع 
ســـعید  زگشـــت  با ل  حتمـــا ا
معـــروف بـــه تیـــم ملـــی اشـــاره 
کـــرد. همیـــن اظهارنظـــر رئیـــس 
ـــال باعـــث شـــد  فدراســـیون والیب
رســـانه ها و طرفـــداران والیبـــال 
پیگیـــر ایـــن موضـــوع شـــوند؛هر 
چنـــد بـــا توجـــه بـــه شـــرایط 
موجـــود بعیـــد اســـت چنیـــن 

اتفاقـــی رخ دهـــد.
عملکـــرد  ز  ا پـــس  معـــروف 
ضعیـــف تیـــم ملـــی والیبـــال در 
المپیـــک توکیـــو از بازی هـــای 
ــرد و بعیـــد  ملـــی خداحافظـــی کـ
اســـت تصمیمـــی بـــرای بازگشـــت 
بـــه ایـــن تیـــم داشـــته باشـــد؛ 
ضمـــن اینکـــه او در حـــال حاضـــر 
بـــدون باشـــگاه اســـت و آخریـــن 
باشـــگاه او فنرباغچـــه بـــود و 
مســـئولان ایـــن باشـــگاه در پایـــان 
فصـــل گذشـــته قـــرارداد کاپیتـــان 
ـــران  ـــال ای ـــی والیب ـــم مل اســـبق تی

را تمدیـــد نکردنـــد.
معـــروف بـــا تیـــم شـــهداب در 
جـــام باشـــگاه های آســـیا هـــم 
شـــرکت کـــرد و عملکـــرد او در ایـــن 
رقابت هـــا نشـــان داد ایـــن بازیکـــن 
بـــا دوران اوج خـــود فاصلـــه زیـــادی 
دارد. همـــه ایـــن مـــوارد می توانـــد 
در تصمیم گیـــری معـــروف بـــرای 
بازگشـــت بـــه تیـــم ملـــی تأثیرگـــذار 
باشـــد. نکتـــه مهم تـــر اینکـــه 
ســـرمربی آینـــده تیـــم ملـــی هـــم 
در خصـــوص بازگشـــت معـــروف 
نقـــش تعییـــن کننـــده ای دارد و 
قطعـــاً بـــا اختیـــار تـــام هدایـــت ایـــن 
تیـــم را بـــر عهـــده خواهـــد گرفـــت 
ــال  ــه دنبـ ــروف بـ ــر معـ ــی اگـ و حتـ
بازگشـــت بـــه تیـــم ملـــی باشـــد در 
نهایـــت ســـرمربی اســـت کـــه بایـــد 

تصمیم گیـــری کنـــد.
البتـــه ایـــن احتمـــال هـــم وجـــود 
دارد کـــه معـــروف بـــه عنـــوان 
یکـــی از دســـتیاران ایرانـــی بـــه 
کادر فنـــی تیـــم ملـــی اضافـــه 
شـــود کـــه بـــاز هـــم ایـــن مســـأله 
در حیطـــه اختیـــارات ســـرمربی 
اســـت. بایـــد دیـــد در نهایـــت چـــه 
اتفاقـــی در ایـــن خصـــوص رخ 
خواهـــد داد و معـــروف شـــانس 
بازگشـــت بـــه تیـــم ملـــی را پیـــدا 

می کنـــد یـــا خیـــر.

 zنگاه

اصغر رحیمی:

در حال حاضر با مجید افلاکی کار می کنیم

اصغــر رحیمــی بــا اعــلام اینکــه مجیــد افلاکــی هدایــت تیــم ملــی تکوانــدو 
را در رویدادهــای پیــش رو برعهــده دارد، گفــت: بچه هــا امشــب بــرای 
انگشــت نگاری بــه ســفارت انگلیــس در ترکیــه می رونــد تــا بــرای حضور در 

گرندپــری منچســتر اقــدام کننــد. 
با توجه به رویدادهای پیش رو فعلاً مجید افلاکی به عنوان جانشــین بیژن 

مقانلو انتخاب شده است.

رافائل نادال:

به جوکوویچ تبریک می گویم

رافائــل نــادال از فتــح ۳ گرنداســلم توســط نــواک جوکوویچ در ســال ۲۰۲۳ 
ابراز شــگفتی کرد و گفت: همه ما می دانیم جوکوویچ همان چیزی اســت 
کــه نشــان می دهــد. او یک دســتاورد تاریخی را رقــم زد و من فقط می توانم 

به او تبریــک بگویم. 
تصــور می کــردم جوکوویــچ می تواند در این فصل گرنداســلم را کســب کند 

امــا فکــر نمی کــردم او بتواند ســه جام را به دســت آورد.

علی حیدریان:

تمرکز ما روی دیدار مقابل بحرین است

ملی پوش هندبال ایران درباره بازی مقابل بحرین گفت: خدا را شکر بازی 
خیلــی خوبــی مقابل قزاقســتان داشــتیم و از همان اول اختــلاف انداخته و 
بــالا ماندیــم کــه نهایتــاً بــا اختــلاف هم بردیــم. بیشــتر تمرکز مــا روی دیدار 
مقابل بحرین اســت و امیدوارم عملکرد خوبی داشــته باشــیم تا نتیجه آن 
بــرد باشــد. خــدا را شــکر از عملکــرد خــود در دیــدار مقابــل قزاقســتان هم 

رضایت نســبی داشتم.

 zمصاحبه

سه نسل به تکواندو ایران معرفی کردم

مقانلو: رفتم تا حرمتم حفظ شود

انعکاس اخبار ورزش ایران
منهای فوتبال 6

ی  زها و ر ر  د  ، ل لیبا ا و برتر  لیگ 
والیبال زدگی هوادارانش از امروز شروع 
می شود، در حالی که کام طرفداران 
والیبال از ناکامی تیم ملی، هنوز تلخ 
است. اما نوبت به رقابت تیم های 
باشگاهی رسید. البته سایه اتفاقات تلخ 
تیم ملی تا وقتی تکلیف سرمربی جدید 
روشن نشده، روی رقابت های لیگ 
برتر سنگینی می کند. در این دوره 14 
تیم ایفا سرام اردکان، مس رفسنجان، 
فولاد سیرجان ایرانیان، پاس گرگان، 
یپا تهران،  گیتی پسند اصفهان، سا
پیکان تهران، چادرملو اردکان، شهداب 
یزد، شهرداری ارومیه، نیان الکترونیک 
خراسان، هورسان رامسر، طبیعت و 
شهرداری گنبد کاووس حضور دارند. 
هرچند هفته اول لیگ ملت ها، از نظر 
نتیجه حساس نیست اما تقابل تیم ها 

شاید جالب و حساس باشد.

لیگ برتر والیبال از ساعت 15 در سالن 
فدراسیون، با بازی سایپا و شهداب 
یزد قهرمان فصل قبل، رسماً شروع 
یپا این  می شود. نارنجی پوشان سا
فصل امیر حسینی پاسور با سابقه را 
روی نیمکت شان دارند. شهدابی ها که 
بدشان نمی آید این فصل با هت تریک 
قهرمانی لیگ برتر را تمام کنند، بنابراین 
سرمربی تیم محمدرضا تندروان بنا را 
برای استارت مقتدرانه در تهران گذاشته 
و بدون شک بازیکنانش را برای شروعی 
خوب آماده کرده است، هر چند شاید 
شناخت چندانی از سایپا نداشته باشد.
 نیم ساعت بعد از شروع بازی اول در 
تهران در سیرجان تیم فولاد ایرانیان این 
شهر با سکانداری بهروز عطایی سرمربی 
مستعفی تیم ملی، تیمش را به مصاف 
هورسان رامسر؛ تیم رحمان محمدی راد 
می فرستد. بازی ای که در نوع خودش 
می تواند جالب باشد. برعکس آن تیم 
هورسان که بعد از اتفاقات زیادی که از 
سر رد کرد تا به این فصل رسید، شاید 
جوان ترین تیم لیگ برتر باشد. تیمی که 
از جمع 15 بازیکنش 3 نوجوان، 3 جوان 
و 2 امید دارد. البته دو بازیکن پاکستانی 

را با شناخت از ملی پوشان پاکستانی به 
ترکیب تیمش اضافه کرده است.

بازی جالب سوم در این هفته، بازی 
تیم تازه وارد طبیعت با مس رفسنجان 
است. تقابل استاد و شاگرد. تیمی که 
امسال با خرید امتیاز لبنیات هراز آمل 
در لیگ حاضر می شود و ابراهیم وادی 
هدایتش می کند. تیم وادی امروز در 
رفسنجان به مصاف تیم شاگردش 
محمد محمدکاظم می رود. محمد 
کاظم که فصل قبل تیم مس رفسنجان 
را در لیگ برتر نگه داشت تا این فصل 
برای سومین بار حضور در لیگ برتر را 
تجربه کند. تیم های پاس گرگان و نیان 
الکترونیک هفته اول دوباره به هم 
خوردند. آنها که فصل قبل در هفته 
اول به مصاف هم رفتند، امروز هم در 
هفته اول لیگ برتر، به میزبانی گرگان 
با هم بازی دارند. تیم ایفاسرام اردکان 
به سرمربیگری علیرضا طلوع کیان هم 
میزبان شهرداری گنبد است. این بازی 
روی کاغذ برای میزبان خیلی سخت 
نیست. شهرداری ارومیه هم امروز در 
اصفهان به مصاف گیتی پسند می رود. 
هفته اول لیگ برتر والیبال هم با بازی 

پیکان تهران با چادرملوی تازه وارد 
تمام می شود.

وادی: بازی با رقیب ناشناخته 
داریم

ابراهیم وادی سرمربی طبیعت، معتقد 
است تیمش در اولین مسابقه بدون 
شناخت از رقیب به میدان می رود. 
او می گوید: »بازی با مس رفسنجان، 
اولین بازی تیمم در لیگ برتر است. 
همه اطاعات ما از مس رفسنجان به 
اطاعات فردی از بازیکنانش مختص 
می شود و در بازی اطاعات ما از تیم 
تکمیل می شود. با اینکه اطاعاتی از 
بازی های تدارکاتی داریم اما روی آنها 
برای آنالیز نمی شود حساب کرد و 
خیلی هم قابل استفاده نیست. تیم 
ما با شروع تمریناتش از 10 شهریورماه 
و بازی های تدارکاتی به آمادگی نسبی 
رسیده است. البته این فصل توان فنی 
تقریباً یکسان است. محمد کاظم از 
بازیکنان خیلی خوب است و کارش هم 
مورد قبول همه کارشناسان بود. سال 
قبل هم با حفظ مس رفسنجان در لیگ 

برتر کار بزرگی کرد.«

محمدی راد: سطح فنی تیم ها 
به هم نزدیک است

رحمــان محمــدی راد ســرمربی تیــم 
هورســان رامســر معتقد اســت بازی اول 
همیشــه ســخت اســت: »همیشــه بازی 
اول شــروع فصــل ســخت اســت. ایــن 
ســختی تنهــا مختــص تیــم مــا نیســت 
و شــامل همــه تیم هــا می شــود. مــن 
بــا چیــزی کــه از بازیکنانــم در بازی هــای 
تدارکاتــی دیــده ام، امیــدوارم ســطح فنی 
خوبــی را بــه نمایــش بگذارنــد. البتــه تیــم 
ــد چــه شــرایطی  و مجموعــه مــا می دانن
داشــتیم و تیــم چگونــه تیــم شــد و 
توقــع هــواداران و مجموعــه در ســطح 
اتفاقاتــی اســت کــه افتــاده. ســفیدآبی 
ــزاده تنهــا دو بازیکــن مــا از فصــل  و علی
قبــل در ترکیــب مانده انــد و بــه دلیــل 
اینکــه وضعیــت حضــور تیــم در لیــگ 
برتــر مشــخص نبــود، بقیــه بازیکنــان بــا 
قبــول  پیشــنهادات خــوب دیگــر رفتنــد. 
امیــدوارم تیمــم امــروز فــارغ از نتیجــه 
نمایــش جالبــی داشــته باشــد. البتــه بــه 
نظــرم در ایــن فصــل همــه تیم هــا از نظــر 
فنــی بــه هــم نزدیــک هســتند و قابلیــت 

شکســت یکدیگــر را دارنــد.«

 پس از اینکه تیم ملی تکواندو نتوانست 
در بازی های آسیایی هانگژو و پس از آن 
گرندپری چین انتظارات را برآورده کند، 
بیژن مقانلو از سمت خود کناره گیری 
کرد و جای خود را به مجید افلاکی داد. با 
مقانلو در خصوص اتفاقاتی که منجر به 
استعفایش شد، گفت وگویی انجام دادیم 

که در ادامه می خوانید.
 

دلیل استعفایتان چه بود؟
و  ت  تفکرا ن  د نبو همسو  لیل  د به 
سلیقه های کاری صاح دیدم استعفا 
کنم تا اعتبارم حفظ شود. بعضی اوقات 
به خاطر حفظ حرمتت هم که شده باید 

رفتن را انتخاب کرد.

تفکرات شما و فدراسیون از چه نظر 
همسو نبود؟

تیم ملی 15 ماه در اختیار من بود که 
نتیجه اش هم تیمی جوان و توانمند است. 
در حال حاضر مهران برخورداری در وزن 
منفی 80 کیلوگرم و مهدی حاج موسایی 
در وزن منفی 58 کیلوگرم فقط 33 امتیاز 
و 48 امتیاز تا المپیکی شدن فاصله دارند. 
ضمن اینکه در دومین مرحله گرنداسلم 
هم با توجه به عملکرد خوب مرحله اول، 
در وزن های مثبت 80 و 68 کیلوگرم هم 
شانس المپیکی شدن هست. بعضی اوقات 
عدم حمایت لازم از برنامه ریزی ها باعث 
فاصله از اهداف می شود، در چنین شرایطی 
حس می کنی اگر نباشی بهتر است. حرف 
زیاد است و مطمئن باشید خیلی از افرادی 
که حالا در تیم ملی مشغول هستند در 

آینده حرف هایی برای گفتن دارند.

خیلی از کارشناسان نسبت به عملکرد 
شما در این 15 ماه انتقاداتی دارند.

در این 15 ماه تیم ملی با هدایت من 
موفق به کسب 78 مدال شامل 32 طا، 

25 نقره و 21 برنز شد.
تنها کسی بودم که 4 طای آسیایی در 
کارنامه دارم. من در تیم ملی تکواندو 
پوست اندازی کرده و نسل جدیدی را 

روی کار آوردم.
به نظر می رسد هجمه های بعد از 

بازی های آسیایی باعث استعفای تان 
شد.

تیم ملی 10 روز بعد از گرندپری پاریس 
راهی بازی های آسیایی شد و مجدداً 
10 روز بعد در گرندپری چین حضور 
پیدا کرد. این فشردگی در عملکرد تیم 
بی تأثیر نبود. در چین خیلی از مدعیان 
بازی های خود را واگذار کردند. ما برنامه 
داشتیم و می دانستیم که 

در چه مسیری قرار داریم و قرار است 
به کجا برسیم. عملکرد ملی پوشان بر 
اساس رنکینگ هر ماه مشخص است. 
ما اتفاقاً روند رو به رشدی داشتیم. من 
به نتایج بازی های آسیایی از 3 جهت 
نگاه می کنم. اول اینکه تیم های مدعی 
مثل اردن، ازبکستان، چین و کره جنوبی 

با تمام توان حضور داشتند. دوم 
اینکه ما باید جدول بازی ها را 

ارزیابی کنیم، اکثر ملی پوشان 
ما در طول مسابقات و با 

قرعه های سختی رو به رو 
شدند؛ هر چند عملکرد 
ل  بچه ها خوب و ایده آ
نه  ا مرد  ً فا نصا ا و  د  بو
جنگیدند، حتی در فینال 

آرین سلیمی اتفاقاتی افتاد 
که به ضرر ما تمام شد. ما 
تیمی بسیار جوان داریم 

و با وجود بازیکنان جوان باز هم نتایج 
خوبی رقم زدیم که آمار و 
ارقام نشان دهنده این 

موضوع است.
از زمانی که تیم 

را تحویل گرفتید، 
زمزمه های 

بازگشت رضا میهماندوست به گوش 
می رسید. این موضوع چقدر بار 

روانی برایتان ایجاد کرد؟
زمانی که تیم ملی را تحویل گرفتم شرایط 
مشخص بود. در مربیگری حرفه ای باید 
مقابل تمامی حاشیه ها تمرکز داشته 
باشی، من هم سعی کردم فقط روی کار 
خودم تمرکز داشته باشم تا از حداقل 
ظرفیت تیم حداکثر بهره را داشته باشیم. 
من 3 نسل به تکواندو معرفی کردم؛ 
نسل اول بازیکنانی مثل سجاد مردانی، 
مسعود حجی زواره، فرزاد عبداللهی و... 
نسل دوم فرزان عاشورزاده، ابوالفضل 
یعقوبی و نسل سوم را هم که می بینید. 
عملکرد من شفاف و مشخص است. هر 
مربی یک زمانی هست و بالاخره یک روز 
می رود. در این باره صحبت خاصی ندارم، 
این موضوعات به تفکر رئیس فدراسیون 

برمی گردد.

 به نظر می رسد ما شانس کمی برای 
کسب سهمیه المپیک داریم.

نیم سهمیه  شک نکنید که ما می توا
کسب کنیم.

تیم در اولین حضورش در رقابت های 
گرندپری که فقط 32 نفر برتر دنیا حضور 
دارند، نقره و برنز گرفت. در دومین مرحله 
در پاریس 2 طا و یک نقره گرفتیم. تیم 
مدعی است و به راحتی می تواند سهمیه 
بگیرد چه از طریق رنکینگ و چه در 
مسابقات گرنداسلم. ما کاماً شانس 
داریم و چه بسا اگر کلهر و بزرگی هم 
آن داستان های دوپینگ برایشان پیش 
نمی آمد، شانس کسب سهمیه داشتند. 
البته من هم نفهمیدم چه کسی باعث 

چنین حاشیه ای شد.
حرف آخر؟

 آرزوی بهترین ها را برای خانواده تکواندو و 
هر کسی که جایگزین من می شود، دارم.

آغاز لیگ برتر در روزهای والیبال زدگی هواداران
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